
 

 

 

Medlem af Folketinget Stinus Lindgreen (RV) har den 2. september stillet følgende 

spørgsmål nr. S 1215 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1215: 

”Hvorfor har ministeren valgt at fravige den almindelige praksis ved indkøb af 

influenzavacciner, hvorefter risikoen for forsyningssvigt spredes ved at vælge flere 

typer vacciner, så hele vaccinationsprogrammet ikke afhænger af én enkelt 

leverandør, når den markante fravigelse af den almindelige praksis potentielt kan 

efterlade ældre uden tilstrækkelig beskyttelse mod influenza?” 

 

Svar: 

Som jeg har anført i svar på spm. S 1211, kan SSI ikke genkende, at der er afveget fra 

den almindelige praksis ved indkøb af forstærkede influenzavacciner, idet der i lighed 

med tidligere år, hvor der har været anvendt forstærkede vacciner, er valgt én 

leverandør af forstærkede vacciner og to leverandører af standard 4-valente vacciner. 

Som det også fremgår, har der i de seneste mange år - foruden et enkelt tilfælde 

under covid-19-pandemien – ikke har været væsentlige udfordringer med 

forsyningssikkerhed af vacciner til sæsonvaccinationsprogrammet i Danmark. 
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